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Автор раскрывает проблему жизнеспособности государства и устойчивости структур публичного управления 

и административно-правового регулирования как сложных социальных систем. Представлены современные подходы 

к обеспечению устойчивости сложных систем с управлением на основе баланса разнообразия и сложности, процессов 

управления и самоорганизации. Показано, что модель жизнеспособности систем (МЖС) может служить полезным 

инструментом концептуального упрощения, способствующим нахождению необходимого баланса между сложностью 

и устойчивостью систем публичного управления и регулирования.
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The author reveals the problem of the viability of the state and the resilience of structures of public administration and admi-

nistrative-legal regulation as complex social systems. Modern approaches to the resilience of complex systems with control based 

on the balance of diversity and complexity, processes of governance and self-organization are presented. It is shown that the viable 

systems model (VSM) can serve as a useful tool of conceptual simplification, contributing to finding the necessary balance between 

the complexity and resilience of public administration and regulation systems.
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